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1. Godkendelse af dagsorden 

 

Resumé: 

- 

 

Sagsfremstilling: 

- 

 

Økonomiske konsekvenser: 

Ingen. 

 

Indstilling: 

Beredskabsdirektøren indstiller til Beredskabskommissionen 

 At dagsordenen godkendes. 
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2. Orientering om driften af Beredskab & Sikkerhed 

 

Resumé: 

Beredskabsdirektøren laver en mundtlig orientering om driften af Beredskab & Sikkerhed. 

 

Sagsfremstilling: 

Mundtlig orientering. 

 

Økonomiske konsekvenser: 

Ingen. 

 

Indstilling: 

Beredskabsdirektøren indstiller til Beredskabskommissionen 

 At Beredskabskommissionen tager orienteringen til efterretning. 
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3. Budgetopfølgning for 2. kvartal 2021 

 

Resumé: 

Kvartalsvis fremlægges budgetopfølgning for Beredskab & Sikkerhed. I budgetopfølgningen vurderes 

de forventede indtægter og udgifter i forhold til budgettet. I budgetopfølgningen indgår en oversigt, 

der viser det forventede årsresultat for Beredskab & Sikkerhed.  

 

På driften forventes for hele året et forbrug på 55,0 mio. kr., hvilket svarer til et mindreforbrug på 

0,9 mio. kr. Mindreforbruget skyldes den beslutning, som blev taget på Beredskabskommissionens 

møde den 11. februar 2021 om, at overførsel fra 2020 vedrørende leasing, først skal anvendes i 2022.   

 

Sagsfremstilling: 

Budgetopfølgningen pr. ultimo juni 2021 viser et forbrug på 36,0 mio. kr. svarende til 64,4 % af det 

korrigerede budget. Forbruget fordeler sig således: 

Drift fordelt på områder 

Afdeling/område (mio. kr.) 

Korrigeret 
budget 

Forbrug 
ultimo juni 

Forventet 
regnskab 2021 

Afvigelse 

Indtægter -6,3 -1,7 -6,3 0,0 

Personale 27,2 11,7 27,2 0,0 

Materiale og aktivitetsudgifter 25,1 22,1 25,1 0,0 

It, inventar og materiel 6,8 2,2 5,9 -0,9 

Grunde og bygninger 3,0 1,7 3,0 0,0 

I alt 55,9 36,0 55,0 -0,9 

Evt. uoverensstemmelser ved summering skyldes afrunding 
Korrigeret budget inkl. overførsler fra tidligere år 

 

Indtægter 

Der er ved budgetopfølgningen pr. ultimo juni opnået indtægter på 1,7 mio. kr. svarende til 27,6 % 

af det korrigerede budget. De forholdsvis lave indtægter skyldes, at der endnu ikke er udsendt den 

årlige opkrævning for ABA abonnementer.  
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Personaleudgifter 

Budgetopfølgningen pr. juni 2021 viser et forbrug på 11,7 mio. kr., svarende til 43,0 % af det 

korrigerede budget på personale på 27,2 mio. kr.  

Der forventes en række større udgifter i den kommende tid til forbrug af overførsel fra sidste år. Her 

vil der bl.a. komme udgifter til nye branddragter samt udbetaling af indefrosne feriepenge til 

Feriefonden. 

Materiale og aktivitetsudgifter 
Budgetopfølgningen pr. ultimo juni 2021 viser et forbrug på 22,1 mio. kr., svarende til 88,1 % af det 

korrigerede budget på materiale- og aktivitetsudgifter på 25,1 mio. kr.  

 

Det høje forbrug skyldes, at bl.a. kontrakten med Falck for brandslukning i Randers og Favrskov 

kommuner betales i januar.  

 

It, inventar og materiel 
Budgetopfølgningen pr. ultimo juni 2021 viser et forbrug på 2,2 mio. kr., svarende til 32,5 % af det 

korrigerede budget på it, inventar og materiel på 6,8 mio. kr.  

Her forventes ligeledes et større forbrug de kommende måneder til investeringer i teknisk udstyr til 

bl.a. vognradioer, tablets til sprøjterne, klargøring til overgang fra Falcks vagtcentral for Randers 

Kommune til egen vagtcentral og kameraer i indsatslederkøretøjerne. 

Grunde og bygninger 
Budgetopfølgningen pr. ultimo juni 2021 viser et forbrug på 1,7 mio. kr., svarende til 55,6 % af det 

korrigerede budget på grunde og bygninger på 3,0 mio. kr.  

 

Økonomiske konsekvenser 

Ingen. 

 

Indstilling: 

Beredskabsdirektøren indstiller til Beredskabskommissionen 

 At orientering om budgetopfølgning for 2. kvartal 2021 tages til efterretning. 
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4. Orientering om servicemål 

Resumé: 

Beredskabsdirektøren laver en mundtlig orientering om overholdelse af servicemål for Beredskab & 

Sikkerhed. 

 

Sagsfremstilling: 

Mundtlig orientering. 

 

Økonomiske konsekvenser: 

Ingen. 

 

Indstilling: 

Beredskabsdirektøren indstiller til Beredskabskommissionen 

 At Beredskabskommissionen tager orienteringen til efterretning. 

 

Bilag: 

Bilag 1: Driftsrapport for januar-juni 2021 
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5. Godkendelse af takster for 2021  

Resumé: 

I denne sag skal Beredskabskommissionen godkende takster for udrykning til blinde alarmer samt 

for tilslutning og overvågning af automatiske brandalarmeringsanlæg (ABA). 

 

Sagsfremstilling: 

Folketinget vedtog i 2016 en ændring af beredskabsloven som medførte, at gebyr for tilslutning til 

og overvågning af automatiske brandalarmeringsanlæg samt udrykning til blinde alarmer, skulle 

fastsættes efter de faktiske omkostninger.  

 

Beredskabskommissionen godkendte den 3. maj en harmonisering af taksterne ud fra de faktiske 

omkostninger. De harmoniserede takster trådte i kraft 1. januar 2019. 

 

Taksterne for 2022 er en prisfremskrivning af 2021 taksterne. Dog er der tilføjet en ny takst for 

udrykning med 2+10, som dækker over 2 slukningsenheder, med hver 1 holdleder og 5 brandmænd 

hver. Dermed 2 holdledere, 10 brandmænd og 4 køretøjer. Denne takst er tilføjet for at håndtere 

behovet for en større førstegangsudrykning til eksempelvis højhuse. 

 

Taksterne fremgår af nedenstående tabel: 

 

Priser ekskl. moms 2022 2021 

Tilslutning 2.623 2.566 

Overvågning 5.941 5.813 

Udrykning 1+3 6.109 5.977 

Udrykning 1+5  8.595 8.410 

Udrykning 2+10 14.451  

 

 

Økonomiske konsekvenser 

Ingen. 

 

Indstilling 

Beredskabsdirektøren indstiller til Beredskabskommissionen 

 At Beredskabskommissionen indstiller taksterne til godkendelse i kommunalbestyrelserne.  
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6. Orientering om arbejde med ny strategi og forretningsplan  

Resumé: 

Den nuværende strategi- og forretningsplan for Beredskab & Sikkerhed udløber med udgangen af 

2021. Der orienteres om arbejdet med udarbejdelse af en ny strategi. 

Sagsfremstilling: 

I juni 2021 igangsatte Beredskab & Sikkerhed en proces med revidering af den nuværende strategi 

og forretningsplan 2017-2021. Status på den nuværende strategi og forretningsplan er, at de 

strategiske mål er nået, hvorfor formålet med en ny strategi og forretningsplan vil være, at sættes 

nye mål for perioden 2022-2025. 

Der har været afholdt en indledende seminardag med det fastansatte personale, hvor 

medarbejderne i hver afdeling/fagområde har haft mulighed for at drøfte relevante mål indenfor 

eget område og generelt for hele organisationen. Der kan både være tale om driftsmæssige mål, 

som primært har fokus på løsning af de daglige opgaver, men der kan også være tale om 

udviklingsmål, som mere har til formål at sætte et mål for ”et nyt niveau”, som vi gerne vil hen til, 

nye måder at løse vores opgaver på mv. Derudover arbejdes der generelt med mål, som kan 

forbedre trivsel i organisationen og med mål, som skal sikre effektive arbejdsgange, herunder IT-

projekter.  

Der sættes mål inden for følgende områder:  

 Logistik  

 Uddannelse  

 Forebyggende  

 Operativt (herunder vagtcentral)  

 Stab  

Den videre proces for arbejdet bliver, at der fortsat vil blive arbejdet med strategi og mål i efteråret, 

således en samlet plan kan ligge klar ved årets udgang. Der er tale om en involverende proces, hvor 

både fastansatte medarbejdere og deltidsansatte medarbejdere får mulighed for at komme med 

input og ideer til den nye strategi. 

Økonomiske konsekvenser: 

Ingen. 

Indstilling: 

Beredskabsdirektøren indstiller til Beredskabskommissionen 

 At Beredskabskommissionen tager orienteringen til efterretning. 
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7. Orientering om pilotprojekt Gæsteberedskabet på Anholt  

 

Resumé: 

I gennem længere tid har Beredskab & Sikkerhed haft fokus på Anholt i forhold til styrkelse af øens 

robusthed i forbindelse med ulykkeshændelser i større og mindre grad. Tilbage i maj 2018 blev der 

afviklet en storstilet øvelse på øen i samarbejde med Østjyllands Politi, Region Midtjylland og 

Forsvaret. Øvelsen var et led i et større arbejde af Beredskab & Sikkerhed i samarbejde med 

Norddjurs Kommune omkring en opjustering af øens egen parathed til at håndtere forskellige 

opgaver som brand, storm, redning, alvorlige sygdomme osv. indtil yderligere hjælp kan komme til 

øen. 

Derfor har Beredskab & Sikkerhed i samarbejde med Beredskabsforbundet udviklet 

”Gæsteberedskabet”, som indtil videre har fungeret gennem 2 sommerferier på Anholt.  

Sagsfremstilling: 

Udvikling af et Ø-Beredskab / Gæsteberedskab er en opgave, som fremgår af Beredskabsforbundets 

rammeaftale med Forsvarsministeriet. I løbet af foråret og sommeren 2020 har to studerende 

arbejdet på et pilotprojekt om Gæsteberedskabet. Man tilmelder sig med navn, telefonnummer og 

kompetence samt ankomst- og afrejsetidspunkt med en besked om, at man vil blive kontaktet 

direkte, hvis der skulle blive behov for vedkommendes assistance. Hermed vil beredskaberne kunne 

få sig et overblik over, hvilke ressourcer der er tilgængelig på øen til yderligere hjælp for det lokale 

beredskab. 

Projektet er tænkt bredt på beredskabet generelt. Man kan altså tilmelde sig som brandmand, 

soldat, sygeplejerske, læge, førstehjælper eller noget helt andet. Gæsteberedskabet bliver bl.a. 

præsenteret på Anholtfærgen ved plakater, foldere og videoklip samt rundt omring på øen.  

Region Midtjylland/ Præhospitalet har indtil videre sagt nej tak til, at AMK-vagtcentralen kan gøre 

brug af Gæsteberedskabet, f.eks. ved alvorlig sygdom på øen, hvor lægehelikopter rekvireres. Her 

kunne Gæsteberedskabet ellers blive aktiveret og evt. tilmeldte personer med udvidede 

førstehjælpskompetencer (f.eks. læge, sygeplejerske, brandmand eller øvrige) ville kunne kaldes ud 

af AMK vagtcentralen til at starte livredende førstehjælp. Præhospitalet frygter, at den manuelle 

håndtering af udkaldet bliver for vanskelig at håndtere for AMK-vagtcentralen. Derudover henviser 

Præhospitalet til 112 førstehjælperordninger (som dog ikke findes på Anholt) samt til 

Hjerteløberordningen. Beredskab & Sikkerhed drøfter en videreføring af Gæsteberedskabet med 

Beredskabsforbundet.  

Pt. er det derfor alene Beredskab & Sikkerheds egen vagtcentral, der kan gøre brug af 

Gæsteberedskabet, dvs. ved brand, storm mv.  
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Økonomiske konsekvenser: 

Ingen. 

Indstilling: 

Beredskabsdirektøren indstiller til Beredskabskommissionen 

 At Beredskabskommissionen tager orienteringen til efterretning. 

Bilag: 

Bilag 2: Evalueringsrapport for Pilotprojekt for BorgerBeredskab på øer   
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8. Henvendelse til Beredskabskommissionen fra Randers Vandråd 

Resumé: 

Beredskab & Sikkerhed har den 13. august modtaget en henvendelse fra Randers Vandråd vedr. 

processen for sløjfning af overflødige brandhaner. 

Sagsfremstilling: 

Randers Vandråd, der er en sammenslutning af 50 vandforsyninger i Randers Kommune, har pr. mail 

indgivet kommentarer til den orientering, som Beredskabskommissionen modtog vedr. sløjfning af 

overflødige brandhaner den 21. maj 2021.  

På mødet den 21. maj blev Beredskabskommissionen orienteret om status på sløjfning af 

overflødige brandhaner i Beredskab & Sikkerhed, herunder udfordringer omkring det juridiske 

ejerskab af såvel brandhaner som stikledninger.  

Da sløjfning af brandhaner kan være en omkostningsfuld opgave, har Beredskab & Sikkerhed 

igangsat et pilotprojekt i den del af Randers Kommune, hvor Verdo har ledningsnettet og leverer 

vand. Her lukkes der for alle ikke nødvendige brandhaner via stophanen/ventil, hvorefter 

brandhanen tømmes for vand og males sort i toppen (for at markere, at den ikke længere anvendes). 

Pilotprojektet foreslås gennemført i et samarbejde med vandforsyningerne, dvs. Verdo, idet 

forsyningers driftsfolk kender til stophanen og driften heraf.  

Formålet med pilotprojektet er at undersøge, om en sløjfning af en ikke aktiv brandhane kan være 

med til at sænke risikoen for drikkevandsforurening, selv om den fysiske brandhane bliver stående, 

ved at mængden af det stillestående vand i stikledningen og brandhanen reduceres.  

Sløjfning af en brandhane på ovenstående måde er klart et billigere alternativ til opgravning af 

brandhanen og kan være en første fase, inden man evt. beslutter helt at fjerne brandhaner i 

kommunerne. 

Randers Vandråd ønsker en ændring af denne tilgang, hvor man i stedet arbejder på en hel sløjfning 

af brandhanen (se bilag 3).  

Økonomiske konsekvenser: 

Ingen. 

Indstilling: 

Beredskabsdirektøren indstiller til Beredskabskommissionen 

 At Beredskabskommissionen svarer Randers Vandråd, at Beredskabskommissionen ønsker 

at fortsætte med pilotprojektet og herefter evaluere effekten af projektet, før der tages en 

ny beslutning. 
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Bilag:  

Bilag 3: Henvendelse fra Randers Vandråd.  
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9. Orientering fra Politidirektøren  
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10. Orientering fra medarbejdere og frivillige  
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11. Evt.  


